

职业卫生与病伤

Journal of Occupational Health and Damage

双月刊 1986年12月创刊 第25卷 第5期 2010年10月28日出版

主管

四川省卫生厅

主办

四川省疾病预防控制中心

协办

贵州省疾病预防控制中心
重庆市职业病防治院
四川省宜宾市矿山急救医院
攀钢集团劳动卫生防护研究所

编辑

《职业卫生与病伤》编辑委员会
成都市武侯区中学路6号 610041

主编

王锦文

副主编

林 王广松 金 焱
陆 程国富 王爱民

社长

胡亚君

出版

四川省疾病预防控制中心杂志社
成都市武侯区中学路6号 610041

印刷

四川福润印务有限责任公司

国内发行

四川省报刊发行局(全国各地邮
局订购)

邮发代号

62-144

广告经营许可证

5100004000288

电话(传真)

(028)85583690,85586157

在线投稿网址:

http://author.docoa.com.cn

E-mail: zywsybs@tom.com

定价

每册 7.00元,全年 42.00元

中国标准连续出版物号

ISSN 1006-172X
CN 51-1246/R

2010年版权归四川省疾病预防
控制中心杂志社

目次

论著

2005年成都市麻疹模拟实时监测与预警研究 杜长慧 殷菲 尹仲良(261)

某燃煤火力发电有限责任公司职业病危害整改后的效果分析

..... 沈月华 杜洪凤 杜秋霞(265)

泸州市消除碘缺乏病防治对策与效果研究 郑海三 丁鸿飞 周显刚(268)

2010年广元市5县区学龄儿童尿碘检测结果分析 ... 穆芳 侯永年 许东海等(271)

胫骨平台骨折的手术治疗策略 祝天全 吴贵捷 梅仕云(274)

金堂县饮用水水质抽样调查分析 孙利英(277)

蒲江县农村外出务工人员及家属艾滋病防治知、信、行调查

..... 岳红林 赵鹏 周小兰等(281)

老年股骨转子间骨折治疗方法探讨 朱志忠 张文杰 刘巍等(285)

阻塞性肺疾病合并II型呼吸衰竭BiPAP呼吸机治疗观察 杜玲 陈果(288)

肝叶切除术在治疗肝内胆管结石中的应用 陈笃顺(290)

腺苷负荷试验核素心肌灌注显像检查的观察和护理

..... 曾国丽 何常佑 汪建强(292)

支气管肺囊肿23例诊治体会 刘晓宁(295)

儿童肱骨外髁骨折58例治疗分析 袁建明 汪定甫 彭金等(297)

卫生监测

乐山市美容美发、公共浴室公共用具消毒效果检测结果分析

..... 彭一萍 刘玲 杨德富等(299)

II

职业病及职业损伤

电解铝工人工业性氟病 I 期 6 例分析 夏安莉 曾达兴 王永义等(301)

实验室检测

玻璃纤维滤纸对离子选择电极法测定氟化物的负面影响 陈子良 赵正雨 吴文毅(302)

临床诊治

小切口双极人工股骨头置换术治疗老年股骨颈骨折 阿效成 王毅 刘巍等(304)

慢性鼻-鼻窦炎内窥镜术 152 例效果分析 王大敏 韦斌 周卫平等(306)

瑞芬太尼与芬太尼在小儿扁桃体和增殖腺切除术中的应用比较 杜秋(308)

催眠疗法治疗惊恐障碍疗效分析 陈伟星 傅金田 张月良(310)

临床药学

2008-2009 年宜宾市矿山急救医院抗菌药物使用再评价 唐霞(312)

调查研究

消毒供应中心检查包装区的质量管理 杨萌 谢国兰 杨红英(315)

荣县疾病预防控制中心实施财务后勤工作软件管理 3 年运行分析 曹莉 王明德 周世熙(316)

婚育前保健对出生缺陷的预防作用 吴小红 谢党根(318)

综合医院教学管理的探索 龚永 杜娟 石景芬等(321)

情报信息

有效信息的因特网获取 刘亚历 谷景亮 段永璇等(323)

责任编辑 刘兴成 英文编审 屠宇平 责任校对 李秋 排版 杨丹蓉

期刊基本参数 CN51-1246/R * 1986 * b * A4 * 64 * zh * p * ¥7.00 * 2000 * 27 * 2010 - 10

Journal of Occupational Health and Damage

—Volume 25 October 2010 Number 5—

Responsible Institution

Health Department of Sichuan Province

Sponsor

Sichuan Center for Disease Control and Prevention

Co-Sponsor

Guizhou Center for Disease Control and Prevention. Chongqing Hospital of Occupation. The Mine Emergency Hospital of Yibin City, Sichuan Province. Institute of Labor Hygiene and Protection, Pangzhihua Iron and Steel Co., Ltd.

Editing

Editorial Board of Journal of Occupational Health and Damage

Editor-in-Chief

Wang Jin-wen

Deputy Editor-in-Chief

LU Lin, WANG Guang-song, JIN Yan, CHENG Guo-fu, WANG Ai-min

Publishing

Editorial Office of Sichuan Center for Disease Control and Prevention

Managing Director of Editorial Office

HU Ya-jun

Address of Editorial Office

6, Zhonxue Road, Wuhou District, Chengdu 610041, Sichuan Province, China

Post Issue No. 62-82

Tel: (028) 85583690, 85586157

Online Submission:

<http://author.docoa.com.cn>

E-mail: zywsybs@tom.com

Printing

Furen Printing Co., Ltd. Chengdu, China

Distributor

Post Office of Chengdu

CSSN

ISSN 1006 - 172X

CN51 - 1246 / R

Copyright 2010 by Editorial Office of Sichuan Center for Disease Control and Prevention

Contents

Simulating Real-time Surveillance and Early Warning of Measles in Chengdu
 *DU Chang-hui, Yin Fei, YING Zhong-liang* (261)

Analysis on Occupational Hazard Control in A Thermal Power Plant after Improvement
 Action *SHEN Yue-hua, DU Hong-feng, Du Qiu-xia* (265)

Prevention and Control Strategy to Eliminate Iodine Deficiency Disorders and Effect
 Evaluation in Luzhou *ZHENG Hai-shan, DING Hong-fei, ZHOU xian-gang* (268)

Detection of Urine Iodine Level of School-aged Children in 5 Counties in Guangyuan,
 2010 *MU-fang, H OU Yong-nian, XU Dong-hai, et al.* (271)

Key Points of Surgical Treatment of Tibial Plateau Fracture
 *ZHU Tian-quan, WU Gui-jie, MEI Shi-yun* (274)

Survey of Drinking Water Quality in Jintang County *Sun Li-ying* (277)

Survey on AIDS Prevention and Control Among Rural Migrant Workers and Their Family
 Members in Pujiang *YUE Hong-lin, ZHAO peng, ZHOU Xiao-lan, et al.* (281)

Treatment of Geriatric Femoral Intertrochanteric Fractures
 *ZHU Zhi-zhong, ZHANG Wen-jie, LIU Wei, et al.* (285)

Curative Effect of Bi-Level Positive Airway Pressure Ventilator on Chronic Obstructive
 Pulmonary Disease Patients Complicated With Type II respiratory Failure
 *DU Ling, WANG Yu-lei, CHEN Guo* (288)

Application of Hepatolobectomy in Treatment of Hepatolithiasis *Chen Du-shun* (290)

IV

Observation and Nursing of Adenosine 99mTc-MIBI Myocardial Perfusion Imaging Single Photon Emission Computed Tomography
..... ZENG Guo-li, HE Chang-You, WANG Jian-qiang (292)

Diagnosis and Treatment of 23 Patients With Bronchopulmonary Cyst LIU Xiao-ning (295)

Treatment of Humeral Lateral Condyle Fracture in Children YUAN Jian-ming, WANG Ding-pu, PENG Jin, et al. (297)

Disinfection Surveillance of Public Articles in Barber Shops and Public Bath Settings in Leshan
..... PENG Yi-ping, LIU Ling, YANG De-fu, et al. (299)

Six Cases of Occupational Fluorosis Phase I Among Workers Exposed to Electrolyzed Aluminium
..... XIA An-li, ZENG Da-xin, WANG Yong-yi, et al. (301)

Negative Influence of Fiberglass Filter Paper on Detection of Fluorid by Ion Selective Electrode Test
..... CHEN Zi-liang, ZHAO Zheng-yu, WU Wen-yi (302)

Treatment of Femoral Neck Fracture by Artificial Femoral Head Replacement With Small Cut and Double Pole in The Elderly
..... A Xiao-cheng, WANG Yi, LIU Wei, et al. (304)

Evaluation on Therapeutic Endoscopy to Chronic Rhinitis/Nasosinusitis WANG Da-min, WEI Bin, ZHOU Wei-ping, et al. (306)

Comparison on Application of Remifentanyl and Fentanyl in Tonsillectomy and Adenoidectomy for Young Children Du Qiu (308)

Evaluation of Hypnotherapy to Treat Panic Disorder CHEN Wei-xing, FU Jin-tian, ZHANG Yue-liang (310)

Evaluation of Antibiotics Use in Miner Hospital in Yibing, 2008-2009 TANG Xia (312)

Quality Control of in Packing Area of Disinfected Articles Supplying Center YANG Yin, XIE Guo-lan, YANG Hong-ying (315)

Evaluation on Management of Financial Work by Software for 3 Years in Rongxian CDC
..... ZENG Li, WANG Ming-de, ZHOU Shi-xi (316)

Role of Pre-marriage Examination in Prevention of Birth Defects WU Xiao-hong, XIE Dang-gen (318)

Management on Medical Teaching in General Hospital GONG Yong, DU Juan, SHI Jing-feng, et al. (321)

Collection of Effective Information From Internet LIU Ya-li, GU Jing-liang, DUAN Yong-xuan, et al. (323)